



Gratia Christian College  
宏恩基督教學院



School of Education and Psychology 教育及心理學院

Bachelor of Psychology (Honours) Programme  
心理學榮譽學士課程

Higher Diploma in Psychology and Counselling Programme  
心理及輔導學高級文憑課程

Higher Diploma in Early Childhood Education Programme  
幼兒教育高級文憑課程

Diploma in Pre-University Studies Programme  
大學基礎文憑課程

Programme  
Information  
課程資訊



# Bachelor of Psychology (Honours) Programme

## 心理學榮譽學士課程



QF Level 資歷架構	QR Registration No. 資歷名冊登記號碼	Entry Point 入學點	Mode of Study and Programme Length 修讀方式及年期	Medium of Instruction 教學語言
5	15/002616/L5	Year 1 Entry 一年級入學	Full-time (4 Years) 全日制 (4 年)	English supplemented with Chinese 英文輔以中文
		Year 3 Entry 三年級入學	Full-time (2 Years) 全日制 (2 年)	

The programme aims to prepare graduates for service in various professional settings such as counselling, human services, law enforcement, business and NGOs or postgraduate studies in Psychology or related areas. The School will provide students with an intensive exposure to the work practice, during which students are expected to apply psychological concepts and theories to develop practical applications in work settings and to conduct research.

Graduates will be eligible to apply for Graduate Membership of the Hong Kong Psychological Society and basic membership of some overseas psychological societies such as the British Psychological Society and Australian Psychological Society. Graduates who wish to pursue a career in professional track can apply for postgraduate studies in area of Applied Psychology, Clinical Psychology, Counselling Psychology, Educational Psychology and Experiential Psychology.

課程旨在裝備畢業生投入不同的專業行業，包括輔導、公眾服務、執法、商業和非牟利機構等或繼續深造心理學或相關科目。學院會為學生安排校外實習機會，讓學生將心理學概念及理論應用在不同的工作環境及相關的研究中。

畢業生將有資格申請香港心理學學會學位會員以及一些海外心理學會，如英國心理學會及澳大利亞心理學會基本會員。畢業生如有興趣於心理學專業領域發展，可申請研讀相關課程，包括：應用心理學、臨床心理學、輔導心理學、教育心理學及實驗心理學。

# Higher Diploma in Psychology and Counselling Programme

## 心理及輔導學高級文憑課程



QF Level 資歷架構	QR Registration No. 資歷名冊登記號碼	Mode of Study and Programme Length 修讀方式及年期	Medium of Instruction 教學語言
4	18/000804/L4	Full-time (2 Years) / Part-time (3 Years) 全日制 (2 年) / 兼讀制 (3 年)	English supplemented with Chinese 英文輔以中文

The programme aims to prepare graduates for further studies or employment in psychology, counselling or related areas. Students are nurtured to be servant leaders to exemplify the C.H.R.I.S.T. (Commitment, Humility, Resilience, Integrity, Service and Teamwork) values in various para-professional settings (counselling, human services, law enforcement, business, etc.).

With good interpersonal communication skills and a good understanding of human behaviours, graduates can work in various para-professional settings. Graduates of this programme can also apply for Year 3 in Bachelor of Psychology (Honours) Programme offered by Gratia Christian College, or the top-up degree programmes in related disciplines offered by other institutions.

課程旨在裝備畢業生在與心理學、輔導學相關領域繼續深造或就業；培育學生成為僕人領袖，成為輔導、人力資源、執法機關及商界的輔助人員，並在職場中體現 C.H.R.I.S.T. (承擔、謙卑、堅毅、誠信、服侍和團隊合作) 精神。

畢業生可以申請升讀宏恩基督教學院的心理學榮譽學士課程三年級，或報讀其他院校開辦之相關領域的銜接學位課程。

# Higher Diploma in Early Childhood Education Programme

## 幼兒教育高級文憑課程



QF Level 資歷架構	QR Registration No. 資歷名冊登記號碼	Mode of Study and Programme Length 修讀方式及年期	Medium of Instruction 教學語言
4	17/000651/L4	Full-time (2 Years) 全日制 (2 年)	English supplemented with Chinese 英文輔以中文

The Programme is designed to educate and train students who will pursue a professional career to serve in the early childhood education sector with professional competence and Christian love. The programme is recognized by the Education Bureau and the Social Welfare Department. Graduates will be eligible to apply for registration as qualified kindergarten teachers with the Certificate in Early Childhood Education by the Education Bureau; and qualified Child Care Workers, Child Care Supervisors and Special Child Care Workers by the Social Welfare Department.

Students are required to complete two attachments of 80 hours each (160 hours in total), teaching practice (8 weeks, equal to 360 hours) and practical workshop (42 hours).

課程旨在教育和培訓學生，以專業知識和基督的愛服務幼兒教育界。本課程獲教育局及社會福利署認可，畢業生可向教育局申請註冊為合格幼稚園教師；亦可向社會福利署申請註冊為合資格的幼兒工作員、幼兒中心主管及特殊幼兒工作員。

學生需完成兩次各80小時的駐校體驗 (合共160小時)、教學實習 (8星期，共360小時) 及實習工作坊 (42小時)。

# Diploma in Pre-University Studies Programme

## 大學基礎文憑課程



QF Level 資歷架構	QR Registration No. 資歷名冊登記號碼	Mode of Study and Programme Length 修讀方式及年期	Medium of Instruction 教學語言
3	17/000625/L3	Full-time (1 Year) 全日制 (1 年)	English supplemented with Chinese 英文輔以中文

This is a one-year full-time foundation diploma programme that aims to provide secondary school graduates with an alternative pathway to continue their studies. Language learning is emphasized to prepare students for further studies. The use of English supplemented with Chinese as the medium of instruction will prepare students for further studies in programmes that are taught in English. The focus of the programme will be on academic learning, so that students will have sufficient preparation for further studies in academic programmes. Graduates are academically prepared for entry to sub-degree programmes offered by Gratia Christian College or other institutions (eligibility subject to individual institutions' entrance requirements).

此課程是為期一年的全日制基礎課程，旨在為中學畢業生提供另一專上教育升學途徑。課程強調語言學習，提升學生的語文水平。教學語言以「英文為主，中文為輔」，為學生將來升學發展奠定穩固基礎。課程將教授不同領域的知識，鞏固學生的學習能力，讓學生有充足準備持續發展。畢業生可以升讀宏恩基督教學院或其他院校的副學位課程（視乎不同院校的入學要求）。



Students visited a counselling organization  
學生參觀輔導機構



Teaching practice in a kindergarten  
幼稚園教學實習



Graduates of Diploma in Pre-University Studies Programme  
大學基礎文憑課程畢業生



# Admission Requirements 入學要求

Bachelor of Psychology (Honours) Programme	心理學榮譽學士課程
<p><b>Year 1 Entry:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Attain Level 3 in Chinese Language and English Language and Level 2 in Mathematics and Liberal Studies in the Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE), i.e. 3322, applicants' scores in elective subjects will be considered as bonus points in the selection process; OR</li><li>• Hold equivalent qualifications; <u>AND</u></li><li>• Pass an admission interview.</li></ul>	<p><b>一年級入學：</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• 香港中學文憑試(HKDSE)中國語文及英國語文成績達3級或以上，數學及通識教育達2級或以上(3322)；申請人的選修科目成績於甄選過程中會視作額外加分考慮；或</li><li>• 具備與中學文憑試同等學歷；<u>及</u></li><li>• 必須通過面試。</li></ul>
<p><b>Year 3 Entry:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Completed an Associate Degree or Higher Diploma in a related discipline from a recognised institution in Hong Kong or overseas; OR</li><li>• Completed the Higher Diploma in Psychology and Counselling Programme offered by Gratia Christian College; <u>AND</u></li><li>• Pass an admission interview.</li></ul>	<p><b>三年級入學：</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• 修畢本地或海外認可機構之相關副學士或高級文憑課程；或</li><li>• 完成宏恩基督教學院之心理及輔導學高級文憑課程；<u>及</u></li><li>• 必須通過面試。</li></ul>
Higher Diploma in Psychology and Counselling Programme Higher Diploma in Early Childhood Education Programme	心理及輔導學高級文憑課程 幼兒教育高級文憑課程
<ul style="list-style-type: none"><li>• Level 2 in five subjects including Chinese Language and English Language in the Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) Examination (22222). Up to two Applied Learning subjects may be counted for admission purposes. Non-Chinese speaking students may use alternative qualifications in Chinese Language; OR</li><li>• Secondary school graduates from other education systems with results comparable to the above (for non-native speakers of Chinese, academic results in Chinese may not be required); OR</li><li>• Students having successfully completed a foundation diploma, Pre-Associate Degree or Diploma Yi Jin; OR</li><li>• Successful completion of the Diploma in Pre-University Studies Programme offered by Gratia Christian College; OR</li><li>• Mature applicants aged 21 or above when admission is sought; <u>AND</u></li><li>• Pass an admission interview.</li></ul>	<ul style="list-style-type: none"><li>• 香港中學文憑試(HKDSE)中國語文及英國語文成績達2級或以上及其餘三科科目達2級或以上(22222)，應用學習科目計算在內(最多兩科)。非華語學生可以其他中國語文科資歷取代；或</li><li>• 具備與中學文憑試同等學歷(非華語人士可豁免中文科成績)；或</li><li>• 修畢基礎文憑、副學士先修或毅進文憑；或</li><li>• 完成宏恩基督教學院的大學基礎文憑課程；或</li><li>• 於入學年度年滿21歲；<u>及</u></li><li>• 必須通過面試。</li></ul>
Diploma in Pre-University Studies Programme	大學基礎文憑課程
<ul style="list-style-type: none"><li>• Completion of Secondary 6 under the New Senior Secondary Education Structure; OR</li><li>• Mature applicants aged 21 or above when admission is sought; OR</li><li>• Have obtained an equivalent qualification; <u>AND</u></li><li>• Pass an admission interview.</li></ul>	<ul style="list-style-type: none"><li>• 完成中六(新高中學制)；或</li><li>• 於入學年度年滿21歲；或</li><li>• 具備同等學歷；<u>及</u></li><li>• 必須通過面試。</li></ul>

## Enquiry and Application 查詢及報名

☎ 5804 4143

✉ admission@gratia.edu.hk

f 宏恩基督教學院

🌐 www.gcc.edu.hk

📍 5 Wai Chi Street, Shek Kip Mei, Kowloon  
(Exit C, MTR Shek Kip Mei Station)  
九龍石硤尾偉智街5號 (港鐵石硤尾站C出口)

📷 iAMgratian

Apply now  
網上報名

